
 
 
 

 
Bestyrelsesmøde Skole & Forældre København 
Onsdag d. 11.04.2018 
 

1. Traktement og formalia 
a. Valg af ordstyrer og processtyrer 

Linda blev valgt som ordstyrer, Jens som processtyrer. 
b. Godkendelse af dagsorden samt referat fra mødet d. 12.03.18 

Godkendt. 
 

2. Underskrift på papirer til bank mht. VISA-kort til Malou og Noah og overdragelse af 
kassererhverv 
Alle deltagende bs-medlemmer på mødet har underskrevet. 
OBS. Yanaba og Marianne mangler at underskrive. Det får de gjort i næste uge. Malou har 
papirerne på kontoret. 

 
3. Forældresamarbejde, 4-årsplan og udskolingsmidler  

Se udsendte materiale fra arbejdsgruppen. 
Kursusudvalget udtænker en plan til at opnå målet om 75% af skolernes deltagelse ved 
efterårskurset.  
Pejlemærke: Arbejdsgruppen har et oplæg til en definition samt måling på 
forældresamarbejdet.  
Princip for skole/hjem-samarbejde: Skolebestyrelserne kunne udarbejde et princip for 
skole/hjem-samarbejde. De konkrete forventninger til samarbejdet skal formidles, sådan at 
alle forældre forstår, hvad der forventes af samarbejdet.  
Skolelederprofil: Hvilke uddannelser findes der til skoleledere? – og hvordan indgår 
forældresamarbejdet i uddannelsen? Vi skal have undersøgt dette nærmere.  
Forældre-samarbejdsambassadører: Eksempler fra den tidligere inklusionsvejleder, som blev 
afskaffet, og som vi ønsker genoplivet. Der skal lægges timer hos lærerne, så de kan være 
opsøgende og styrke samarbejdet. De må også gerne have en coach- samt vejledende rolle.  
Det opsøgende arbejde skal gerne varetages af nogen fra lærerteamet (der skal opbygges 
relationer den vej igennem).  
Kompetenceudvikling af lærere og pædagoger med henblik på at mestre et 
forældresamarbejde? Hvordan kommer forældrene bedre i spil? 
Kontakt til uddannelsessteder; kan vi inddrage skolebestyrelsesmedlemmer i undervisning 
om forældresamarbejdet på læreruddannelsen? Hvordan kan forældresamarbejdet styrkes på 
læreruddannelsen?  
  

            Flere pointer og snak om emnet: 
- Vi skal tage flere konstruktive møder, prikke til uddannelsesstederne og skabe 

opmærksomhed omkring, at forældresamarbejde er mere end blot forældremøder og 
skole/hjem-samtaler. 

- Det kan være en udfordring, hvor meget reel tid man som forældre egentlig har til at 
engagere sig i skolen. Måske skal vi også forholde os til, hvad der er realistisk - hvornår 
kan de ikke mere? In mente at der selvsagt også er forskel på, hvor ressourcestærke 
forældrene er ® ergo vigtigt, at man også differentierer, når man snakker 
forældresamarbejde. 



- Det handler endvidere om en holdningsændring. Det handler om dialogen, og om at man 
tager forældrene alvorligt. Skole/hjem-samarbejde er at tage forældrene alvorligt 
undervejs. Læreren har også ansvar for at få dialogen i gang. (OBS. forældrene skal ikke 
være ”hjælpelærere”). 

- Ambitionen er at ”opdrage til samarbejde” (jf. punkt 2, stk. b tydeligere konkrete 
forventninger). 

 
Næste skridt (hvordan skal vi arbejde videre med det?): 
Nedsætning af flere arbejdsgrupper? Arbejdsgruppen kommer med et udspil til, hvem vi 
skal have fat i og hvornår. 
Møde med direktionen d. 15. maj. Hertil skal laves en handlingsplan. 
Kan der laves konkrete målinger af, hvor mange der læser på forældreintra? 
Arbejdsgruppen samles igen og sender en doodle ud til dem, som har lyst til at deltage. 
Kirsten sender doodle ud. 
Én løber med afsnittet om skolelederprofilen og tager kontakt til forvaltningen for at høre 
nærmere. Frederik går videre med dette.   

 
4. Elevinddragelse, Eksempelprincipper. Fortsat fra sidste mødes punkt 8. Både 

elevrådsdelen og generel elevinddragelse 
Eksempelprincip uddeles (eksempel fra Sortedamskolen). Princippet drøftes. 
Er det en god idé, at der vælges skolebestyrelsesformand hvert år?  
à Der er uvished i bestyrelsen omkring selve proceduren. Dette skal undersøges.  
Bestyrelsen giver udtryk for, at det er et fint princip, som kan bruges til inspiration på 
skolerne.   
Forslag om fodnoter i princippet vedr. hvorfor vi foreslår det? 
Anders tjekker styrelsesvedtægten og tilpasser dokumentet. Vi kan også sende princippet til 
KFE og høre deres mening om det. Endvidere kan vi opfordre til at vælge 
elevrepræsentanterne tidligere, så de kan deltage i skoleårets første møder (kan evt. også stå 
som en fodnote).  
 
Generel elevinddragelse:  
Elevinddragelse i de enkelte undervisningstimer; emnevalg, metode, etc. 
Bestyrelsen vil gerne lave et princip, men er i tvivl om, hvordan det skal gribes an. 
På Sebastians skole (Lergravsparken) har de et princip for elevinddragelse, der fungerer 
godt. Sebastian udsender princippet inden næste bestyrelsesmøde til inspiration.  
Vi vil også gerne høre KFE, om de har gode idéer/input til, hvordan generel elevinddragelse 
kan foregå i praksis. (Malou skriver til KFE)  
Herudover kan vi lave en Facebook post, hvor vi opfordrer folk til at komme med input i 
denne sammenhæng. 
Punktet genoptages til næste møde. 
 

5. ”Røgfri skoletid”. Opfølgning på besøg på sidste møde 
Vi skal tage emnet alvorligt og gå mere i dybden med det.  
For en kvalificeret debat på næste møde foreslås det, at én sætter sig mere ind i sagen og 
læser det udsendte materiale. Linda læser materialet igennem og fremlægger på næste møde. 
Vi inddrager ’Røgfri Skole’ i vores nyhedsbrev og reklamerer herfor. (de har allerede selv 
lavet et princip). Vi kan evt. tage stilling til, om vi vil køre kampagne på det?  
Punktet genoptages på næste møde. 

 
 

6. Nyt økonomisystem i Københavns Kommune. Fortsat fra sidste mødes punkt 7. 
Udsat til næste møde. 



 
7. Kurser 

a. Evaluering af Forårskursus 
Gode oplæg. Ok fremmøde. Kursusstedet fungerede godt.  
Vi ville godt have haft lidt mere omkring, hvordan vi konkret kan arbejde med 
elevinddragelse i skolebestyrelsen. Endvidere kunne der godt have været afsat tid til 
mere sparring mellem deltagerne. Man kunne evt. til næste år rykke middagen en 
halv time. Ida sender en evalueringsmail ud.  
Oplægsholder Sanne Bruun Hansen har sagt ja til at skrive en artikel til vores blad. 
Ida rykker på det og hører, om hun kan nå det til fastsatte dato (d. 27. april). 
Sanne sender os desuden en pakke med plakater fra kampagnen ”Demokrati under 
Udvikling”, som vi kan dele ud til bestyrelsesmedlemmer på skolerne. 

b. Status på Efterårskursus  
John Halse er booket. Gro Emmertsen Lund har også sagt ja. Hendes honorarpris på 
9.500 kr. + transport og moms er godkendt her på mødet. Ulla Kofoed kan ikke 
deltage. Kursusudvalget går videre med en anden oplægsholder.  
Forvaltningen skal have datoerne for kurset (Ida sender mail). 
Der skal sendes mail ud til alle skolebestyrelsesmedlemmer med dato for 
efterårskurset + tema. (Malou). Vi skal gøre opmærksom på, at kurset er tosporet, og 
der skal overleveres til nye medlemmer. 

 
8. Skolebestyrelsesvalg 

Mail skal sendes skolebestyrelsesformænd med info om, at plakater og saddelbetræk er 
blevet leveret til skolerne. Link til elektronisk udgave af plakater (til selvprint) skal indgå i 
mailen (Malou). Der er stadig saddelbetræk til overs, der kan bruges til det forskudte valg.  

 
9. Eksterne arbejdsgrupper o.l. Herunder: 

a. Evaluering af dialogmøde d. 03.04.18.  
Dialogmødet lå meget uheldigt i forhold til vores forårskursus. Dette skal vi være 
opmærksomme på næste gang – være bedre til at koordinere/snakke sammen. OBS. så 
snart Malou hører om en fastsat dato for et givent møde, skal det skrives ind i Google-
kalenderen!  
Generel enighed om at det var et glimrende dialogmøde, men med for få deltagere (jf. 
ovenstående). Dialogen med politikerne var ok. 
Forslag til hvordan man kan vidensdele bedre skolerne imellem? Jens svarer Mikkel på 
disse metoder.  
Næste dialogmøde er d. 10. oktober (Malou opdaterer Google kalender). 

b. Møde med kommunen om Budget 19 d. 14.03.18 
Ikke kraftige sparekrav, men…? – fik ikke fat på pointen her? 

c. Budgetmøder med politikere 
Møde med Radikale d. 19. Har ikke hørt fra DF og Konservative. Resten af partierne er 
der afholdt møder med.  

d. Møde med direktionen d. 15.05.18.  
Punkter til dagsordenen: Forældresamarbejde, dialogmødet, opfølgning på anvendelse af 
skolens lokaler.  
Forslag omkring Kvantum – ville det være oplagt at tage det op på direktionsmødet? 
Umiddelbar enighed om dette. 
Har direktionen konstituerende møde med elevrådet? Ellers kunne man godt anbefale 
dette. 

 
10. Blad og nyhedsbrev. Input til artikler til blad. Deadline for blad tidligere fastsat til 

27.04.18 



Blad: 
Sanne Bruun Hansen laver en artikel til bladet vedr. demokrati i folkeskolen. 
Desuden har vi en liste med folk, som har indvilliget i at skrive til bladet (se liste). Deadline 
for artikelbidrag er d. 27 april. De enkelte artikelskribenter skal rykkes på det. (Ida rykker) 
Notits om Malou i bladet (skrives af Malou) 
Vi vil gerne have en selfie af Carl Lowies på bladets forside (husk høj opløsning) + 
interview. Malou kontakter Carl. 
Interview med den nye Børne- og Ungdomsborgmester, Jesper Christensen (hvem står for 
det)? 
Nyhedsbrev: 
Opdateret adresseliste (Ida)  

             
11. Faste punkter 

a. Læsning af dagsorden og referater fra BUU-møderne indtil næste møde 
b. Siden sidst og meddelelser 

i. FU – intet nyt. 
ii. Områderne – intet nyt. 

iii. Nyt fra Landsforeningen – Jens har fået mail fra Morten; der er nu kommet en 
lokalafdeling i Århus - fedt. De vil vist gerne komme på besøg.  

      c. Opfølgning på opgaveliste (se altid seneste udgave i Dropbox) 
          Umiddelbart intet nyt (Ida holder ajour, hvis der er noget, før hun stopper). 
 
12. Konfirmation af mødeplan 18/19. Herunder dato for januar-seminar 
Vedtaget og kan lægges ind i Google-kalenderen (Malou). 
 
13. Årsplan 2018 for Skole og Forældre København 
Princip om elevinddragelse skal med, Frederik; Familiekurser.dk, Røgfri skole? 
Hvis folk kommer med noget til kalenderen løbende, så skriv det gerne direkte ind i årsplanen 
(den ligger i Dropbox). 

 
14. Eventuelt og punkter til næste møde: tirsdag d. 15.05.18 samt farvel og tak til Ida. 
På næste møde kommer Nils-Henrik først kl. 20.00. Kirsten kan ikke deltage. 
Vigtigt punkt til næste bestyrelsesmøde: Jens stopper som formand – hvad skal vi gøre? 
Janni fra Vilde Hjerters Akademi har henvendt sig til os omkring at lave en artikel til vores 
blad? (VHA hjælper forældre med at uddannelsesvejlede deres børn. De tilbyder også et gratis 
webinar). Der er delte meninger omkring dette – især hvis artiklen skrives med henblik på 
selvpromovering. Anders går videre med dette, og punktet genoptages på næste møde hvis 
relevant. 
KLF har skriftet formand. JR. går på pension. Stor valgprocedure, men tidligere næstformand 
Lars stillede op og er blevet valgt. Emma har samtidig overtaget næstformandsposten fra Lars. 
Idas sidste bestyrelsesmøde L  
 
 

 


